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R O M Â N I A  

J U DEŢ UL  SI BI U  
MUNICIPIUL MEDIAŞ  

Judeţul Sibiu, 551017, Mediaş, Piaţa Corneliu Coposu nr. 3, Tel: +40 269 803 803, Fax: +40 269 841198 
www.primariamedias.ro; e-mail: primaria@primariamedias.ro 

 
 

PROCES-VERBAL 
Încheiat azi, 30 august 2023 

În ședința ordinară a Consiliului Local Mediaş 
Şedinţa începe la ora 16:00 

 
Domnul Consilier Boca Teofil 

Bună ziua! 
Bine ați venit la ședința ordinară a Consiliului Local Mediaș, de astăzi, 30 august 2023. 
Se va intona Imnul Național al României. 
O rog pe doamna Secretar General să facă precizările organizatorice. 

Doamna Secretar General Muntean Sanda Ligia 
Bună ziua și bine ați venit la ședința ordinară a Consiliului Local Mediaș.  
Fac precizarea că în conformitate cu prevederile art. 137 alin. (1) din OUG nr. 57/2019, domnii consilieri: 

Toderici Marius, Tulinschi Alexandru și Țichindelean Adriana, participă la ședință prin utilizarea mijloacelor 
electronice, fiind considerați prezenți. 

Constat că şedinţa de astăzi, 30 august este statutară, fiind prezenţi un număr de 17 consilieri locali, din totalul 
de 20 în funcție.   

Lipsesc: domnul Costea Teodor Lucian, domnul Preda Ionuț Cătălin și doamna Suciu Anca Maria. 
Convocarea ședinței s-a făcut prin Dispoziția Primarul Municipiului Mediaş nr. 783/24.08.2023 şi prin afişare 

pe site-ul primăriei.  
Faţă de dispoziția inițială, s-a completat Proiectul ordinii de zi prin Dispoziția nr. 786/28.08.2023 cu 2 

proiecte de hotărâre. 
Şedinţele comisiilor de specialitate au avut loc astăzi, fiind avizate proiectele de hotărâre supuse spre analiză 

şi aprobare, aflate pe ordinea de zi. 
Pe ordinea de zi sunt 27 proiecte de hotărâre și 3 informări.  
Potrivit art. 138 alin. (15) din OUG nr. 57/2019 supun la vot Procesul-verbal al şedinţei extraordinare din data 

de 24 august 2023. 
Dacă sunt observaţii cu privire la modul de întocmirea al procesului verbal? 
Constat că nu. Supun la vot procesul-verbal. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Procesul-verbal a fost aprobat cu 17 voturi „pentru”. 
Şedinţa de astăzi este condusă de către domnul consilier Boca Teofil, căruia îi dau cuvântul.  
Mulțumesc! 

Domnul Consilier Boca Teofil 
Mulțumesc, doamna Secretar General! 
Pe ordinea de zi sunt 27 proiecte de hotărâre și 3 informări. 
Supun la vot ordinea de zi, modificată. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Ordinea de zi a fost aprobată cu 17 voturi „pentru”. 
Înainte de a intra în dezbateri, dacă sunt colegi care doresc să se înscrie pentru a lua cuvântul la Punctul 

„Diverse”? Vă amintesc, că în conformitate cu prevederile Regulamentului de organizare și funcționare al Consiliului 
Local Mediaș, timpul alocat fiecărui vorbitor privind dezbaterile asupra unui proiect de hotărâre sau a unei probleme 
înscrise pe ordinea de zi, este de 3 minute. De asemenea, la dezbaterile unui proiect de hotărâre sau a unei probleme 
înscrise pe ordinea de zi un consilier poate lua cuvântul doar o dată și se va referi strict la problema care formează 
obiectul dezbaterii. Dacă se înscrie cineva? Da, domnul consilier Crișan Sergiu.  

http://www.primariamedias.ro/
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Dacă dintre cei prezenți în sală, doresc să ia cuvântul la Punctul „Diverse”, și în acest caz timpul alocat 
fiecărui vorbitor este de 3 minute, cu dreptul la o singură intervenție.  

Dacă se înscrie cineva? Vă rog să-mi spuneți numele: doamna Muică, domnul Mija Marius Dan, doamna 
Dărăban Victoria, doamna Stoia Florina, doamna Boca Maria, domnul Dorin Dordea, doamna Kraus Rodica.  

Până la data ședinței nu s-au înregistrat întrebări sau interpelări de la cetățeni.  
Vom trece la dezbaterea proiectelor de hotărâre de pe ordinea de zi.  
 
1. Proiect de hotărâre privind modificarea Statului de funcții al Aparatului de Specialitate al 

Primarului Municipiului Mediaş. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisia nr. 1-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 2-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi „pentru”. 
 
2. Proiect de hotărâre privind prelungirea duratei unor contracte de închiriere pentru locuinţele pentru 

tineri construite prin Agenţia Naţională pentru Locuinţe, situate în Municipiul Mediaş. 
Cere avizul comisiei de specialitate 

Raport comisia nr. 2-aviz favorabil 
Dacă sunt observaţii?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu adoptată 17 voturi „pentru”. 
 
3. Proiect de hotărâre privind repartizarea unor locuințe pentru tineri construite prin Agenția 

Națională pentru Locuințe în regim de închiriere. 
Cere avizul comisiei de specialitate 

Raport comisia nr. 2-aviz favorabil 
Observaţii la acest punct?  
Nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi „pentru”. 
 
4. Proiect de hotărâre privind neexercitarea dreptului de preemțiune la cumpărarea 

subapartamentului nr. II (construcție+cotă de teren aferent) din imobilul situat administrativ în Municipiul 
Mediaș str. Johannes Honterus nr. 8 Județul Sibiu. 

Cere avizul comisiilor de specialitate 
Raport comisia nr. 1-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi „pentru”. 
 
5. Proiect de hotărâre privind ocuparea temporară a domeniului public sau privat al Municipiului 

Mediaș, în scopul amenajării și amplasării de terase de alimentație publică, pe perioada anului 2023. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisia nr. 1-aviz favorabil 
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Raport comisia nr. 2-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi „pentru”. 
 
6. Proiect de hotărâre privind includerea în domeniul public al Municipiului Mediaș a unor obiective 

de investiții finalizate, precum și completarea Listei Bunurilor de retur din anexa ce face parte integrantă a 
„Contractului de Delegare a Gestiunii Serviciilor Publice de Alimentare cu apă şi canalizare nr. 16621/2007”. 

Cere avizul comisiilor de specialitate 
Raport comisia nr. 1-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi „pentru”. 
 
7. Proiect de hotărâre privind includerea în domeniul public al Municipiului Mediaș a bunului imobil 

„Construcție metalică ușoară pentru adăpostirea mașinilor de ambulanță” și darea în folosință gratuită în 
favoarea Ministerului Sănătății prin Serviciul de Ambulanță Județean Sibiu. 

Cere avizul comisiei de specialitate 
Raport comisia nr. 1-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi „pentru”. 
 
8. Proiect de hotărâre privind atestarea apartenenței la domeniului privat al Municipiului Mediaș a 

unui imobil-teren situat în intravilanul Municipiului Mediaș, str. Laurențiu Toppeltinus nr. 14. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisia nr. 1-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 3-aviz favorabil 

Observaţii? 
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi „pentru”. 
 
9. Proiect de hotărâre privind modificarea art. 1 la Hotărârea Consiliului Local Mediaş nr. 159/2023. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisia nr. 1-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 3-aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Costea Teodor Lucian) 

Dacă sunt observaţii? 
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 16 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Veza Liviu). 
 
10. Proiect de hotărâre privind aprobarea achiziționării de către Municipiul Mediaș, a unor imobile 

situate în intravilanul Municipiului Mediaș, str. 1 Decembrie nr. 27 și str. Metanului fn, în scopul amenajării 
unor locuri de parcare la domiciliu. 
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Cere avizul comisiilor de specialitate 
Raport comisia nr. 1-aviz favorabil: 4 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin) 
Raport comisia nr. 2-aviz favorabil: 5 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Veza Liviu) 
Raport comisia nr. 3-aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Costea Teodor Lucian) 

Alte observaţii dacă sunt la acest punct?  
Domnul Consilier Crișan Sergiu Călin 

Am eu o observație de făcut. La acest punct am solicitat să-mi fie transmisă evaluarea făcută de un evaluator 
autorizat. Răspunsul a fost că nu poate fi transmisă pentru că este un document clasificat. Cum este posibil să fim 
nevoiți să votăm pe niște documente clasificate. 
Domnul Viceprimar Sima Dan 

Dacă îmi permiteți. Poate fi consultat de oricare consilier, documentul, la sediul primăriei. Aveți și un extras 
din el în materialul de ședință pe care scrie că are un caracter mai special. Nu noi am produs acel document cu acele 
specificați de confidențialitate. Nu putem decide pe un document pe care nu l-am produs noi, scrie clar că poate fi 
consultat doar de către părțile implicate. Sunteți parte implicată.   
Domnul Consilier Boca Teofil 

Alte observaţii dacă mai sunt?  
Dacă nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 15 voturi „pentru” și 2 voturi „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin și dl Veza 

Liviu). 
 
11. Proiect de hotărâre privind închirierea prin licitație publică a spațiului situat în Mediaș str. George 

Topârceanu nr. 9, aflat în domeniul privat al Municipiului Mediaș. 
Cere avizul comisiei de specialitate 

Raport comisia nr. 1-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 2-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 3-aviz favorabil 

În cadrul ședințelor pe comisii s-au făcut următoarele propuneri din partea grupului de consilieri al Partidului 
Național Liberal: 

Pentru Comisia de evaluare a ofertelor:  
- dl Sima Dan                           - membru;                  dl Dobai Paul Adrian                  - supleant; 
- dl Popa Lucian Vasile           - membru;                  dl Radu George Stelian                - supleant; 
- dl Chiorean Iustin                  - membru;                  dl Boca Teofil                              - supleant. 

Pentru Comisia de contestații:  
- dna Țichindelean Adriana Ștefania - membru;         dl Tănase Vasile                           - supleant; 
- dl Oprișor Ionuț Bogdan                 - membru;          dna Avrămescu Olimpia Aurelia - supleant; 
- dl Cotei Mihai Gheorghe                - membru;          dna Duma Silvia Nicoleta            - supleant. 

Dacă mai sunt și alte propuneri din partea celorlalte partide? Nu sunt. O rog pe doamna Secretar General să 
dea citire articolului din hotărâre privind desemnarea consilierilor locali în cadrul Comisiei de evaluare a ofertelor și 
în cadrul Comisiei de contestație. 
Doamna Secretar General Muntean Sanda Ligia 

O să dau citire articolului din hotărâre cu privire la desemnarea reprezentanților. 
Domnul Consilier Boca Teofil 

Mulțumesc!  
Supun aprobării proiectul de hotărâre.  
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi „pentru”. 
 
12. Proiect de hotărâre privind transmiterea fără plată în proprietatea Parohiei Ortodoxe Române 

Mediaș-Catedrală 1, a imobilului situat în Mediaș str. Păcii fn aflat în domeniul privat al Municipiului Mediaș. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 
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Raport comisia nr. 1-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii?  
Dacă nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi „pentru”. 
 
13. Proiect de hotărâre privind transmiterea dreptului de concesiune, asupra unei suprafețe de teren în 

urma înstrăinării construcției, situată pe str. Brateiului fn, aflată în domeniul privat al Municipiului Mediaș. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisia nr. 1-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Dacă nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi „pentru”. 
 
14. Proiect de hotărâre privind aprobarea proiectului la faza Proiect Tehnic și a indicatorilor tehnico-

economici pentru obiectivul de investiții „Amenajare zonă de protecție cu panouri pe strada Gării”. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisia nr. 1-aviz favorabil: 4 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin)  
Raport comisia nr. 3-aviz favorabil 

Observaţii dacă sunt?  
Constat că nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 16 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin). 
 
15. Proiect de hotărâre privind aprobarea proiectului la faza Proiect Tehnic și a indicatorilor tehnico-

economici pentru obiectivul de investiții: „Reabilitare reţea apă potabilă şi reţea canalizare menajeră pe strada 
Traian Vuia (parţial) şi strada Piloţilor (parţial), Municipiul Mediaș, Județul Sibiu”. 

Cere avizul comisiilor de specialitate 
Raport comisia nr. 1-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii, vă rog?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi „pentru”. 
 
16. Proiect de hotărâre privind avizarea Studiului de fundamentare, a Studiului de oportunitate, a 

Strategiei de contractare și a Documentației de atribuire a „Contractului de delegare prin concesiune a 
gestiunii activității de depozitare a deșeurilor reziduale din Județul Sibiu”, precum și mandatarea 
reprezentantului unității administrativ-teritoriale în Adunarea Generală a Asociaţiei ADI „ECO” Sibiu să 
voteze „pentru” sau „împotriva” aprobării Studiului de fundamentare, Studiului de Oportunitate, Strategiei de 
contractare și a Documentației de Atribuire pentru „delegarea prin concesiune a gestiunii activității de 
depozitare a deșeurilor reziduale din Județul Sibiu”. 

Cere avizul comisiilor de specialitate 
Raport comisia nr. 1-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observații la acest punct?  
Dacă nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
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Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi „pentru”. 
 
17. Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării Anexei nr. 1 la HCL nr. 130/2023 privind 

aprobarea proiectului la faza DALI și a indicatorilor tehnico-economici, precum și acordul privind asigurarea 
și susținerea contribuției financiare aferente cheltuielilor implementării proiectului și nefinanțate de AFM 
pentru obiectivul de investiții „Modernizarea sistemului de iluminat public prin creșterea eficienței energetice 
etapa II, cartier Gura Câmpului, Gloria, Aurel Vlaicu”. 

Cere avizul comisiilor de specialitate 
Raport comisia nr. 1-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 2-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 3-aviz favorabil 

Dacă aveți observaţii?  
Dacă nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi „pentru”. 
 
18. Proiect de hotărâre privind soluționarea plângerii prealabile formulată de domnul Bucluc 

Gheorghe. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisia nr. 1-aviz favorabil: 4 voturi „pentru” și 1 consilier local nu participă la vot (dl Crișan 
Sergiu Călin) 
Raport comisia nr. 2-aviz favorabil: 5 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Veza Liviu) 
Raport comisia nr. 3-aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Costea Teodor Lucian) 

Dacă aveți observaţii, vă rog?  
Domnul Consilier Crișan Sergiu Călin 

Am o observație de făcut. Având în vedere că, consilieri USR au depus o solicitare pentru un referendum la 
nivel local, la care așteptăm un răspuns și tot o dată datorită faptului că domnul Bucluc este colegul nostru de partid, 
nu voi participa la vot ca să eliminăm orice risc de conflict de interese. Mulțumesc! 
Domnul Consilier Boca Teofil 

Mulțumesc! Altcineva? 
Dacă nu mai sunt alte observații, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 15 voturi „pentru”, 1 vot „abținere” (dl Veza Liviu) și 1 consilier local nu 

participă la vot (dl Crișan Sergiu Călin). 
 
19. Proiect de hotărâre privind mandatarea reprezentantului Municipiului Mediaş în Adunarea 

Generală a Acţionarilor Societăţii Meditur S.A. de a vota punctele înscrise pe Ordinea de zi a şedinţei AGEA 
din data de 31.08.2023, prima întrunire respectiv 01.09.2023 a doua întrunire. 

Cere avizul comisiilor de specialitate 
Raport comisia nr. 1-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 2-aviz favorabil: 5 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Veza Liviu) 
Raport comisia nr. 3-aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Costea Teodor Lucian) 

Observaţii dacă sunt la acest punct?  
Domnul Consilier Tulinschi Alexandru Simion 

Nu particip la vot. 
Domnul Consilier Boca Teofil 

Alte observații? Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 15 voturi „pentru”, 1 vot „abținere” (dl Veza Liviu) și 1 consilier local nu 

participă la vot (dl Tulinschi Alexandru Simion). 
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20. Proiect de hotărâre privind aprobarea alocării unor sume de la bugetul local, sub formă de grant, 
acordate unităților de învățământ preuniversitar de stat cu rezultate deosebite în domeniul performanțelor 
școlare, respectiv rezultate deosebite la Examenul de Evaluare Națională și Examenul de Bacalaureat sesiunea 
iunie-iulie 2023. 

Cere avizul comisiilor de specialitate 
Raport comisia nr. 1-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 2-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii?  
Domnul Consilier Toderici Marius Ioan  

Nu particip la vot. 
Domnul Consilier Brăteanu Iulian Cosmin 

Nu particip la vot. 
Domnul Consilier Boca Teofil 

Alte observații? Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 15 voturi „pentru” și 2 consilieri locali nu participă la vot (dl Brăteanu Iulian 

Cosmin și dl Toderici Marius Ioan). 
 
21. Proiect de hotărâre privind modificarea HCL nr. 85/2023 privind aprobarea depunerii proiectului 

„Dotarea cu mobilier, materiale didactice și echipamente digitale a unităților de învățământ preuniversitar și a 
unităților conexe din Municipiul Mediaș, Județul Sibiu”, în cadrul P.N.R.R., Componenta C15-Educatie, a 
Notei de fundamentare, precum şi a cheltuielilor legate de proiect. 

Cere avizul comisiilor de specialitate 
Raport comisia nr. 1-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 2-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi „pentru”. 
 
22. Proiect de hotărâre privind aprobarea „Listei cu persoanele căsătorite care formează familii cu 

domiciliul în Mediaş şi satul aparținător Ighișu Nou care au împlinit sau vor împlini 50 de ani de căsătorie în 
cursul anului 2023”. 

Cere avizul comisiilor de specialitate 
Raport comisia nr. 1-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 2-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observații?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi „pentru”. 
 
23. Proiect de hotărâre privind aprobarea liniilor prioritare pentru subvenţionarea fundaţiilor şi 

asociaţiilor, din bugetul local, în anul 2024. 
Cere avizul comisiei de specialitate 

Raport comisia nr. 1-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 2-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 3-aviz favorabil 

Observații?  
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Constat că nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi „pentru”. 
 
24. Proiect de hotărâre privind aprobarea Convenţiei de parteneriat între Consiliul Local Mediaş prin 

Direcţia de Asistenţă Socială (D.A.S.) şi Asociația Caritas Mitropolitan Greco-Catolic Blaj, în scopul acordării 
unui sprijin financiar pentru acoperirea cheltuielilor cu costurile salariale pentru 2 specialişti (1 kinetoterapeut 
şi 1 psiholog). 

Cere avizul comisiilor de specialitate 
Raport comisia nr. 1-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 2-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi „pentru”. 
 
25. Proiect de hotărâre privind aprobarea Convenţiei de parteneriat între Consiliul Local Mediaş prin 

Direcţia de Asistenţă Socială (D.A.S.) şi Agenția Adventistă pentru Dezvoltare, Refacere și Ajutor (ADRA) 
România, în scopul colaborării pentru implementarea proiectelor privind reducerea riscului abandonului 
școlar. 

Cere avizul comisiilor de specialitate 
Raport comisia nr. 1-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 2-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi „pentru”. 
 
26. Proiect de hotărâre privind aprobarea contractării unor servicii specializate de consultanță, 

asistentă şi reprezentare juridică în dosarul nr. 1955/85/2023. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisia nr. 1-aviz favorabil: 4 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin) 
Raport comisia nr. 2-aviz favorabil: 5 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Veza Liviu) 
Raport comisia nr. 3-aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Costea Teodor Lucian) 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 15 voturi „pentru” și 2 voturi „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin și dl Veza 

Liviu). 
 
27. Proiect de hotărâre privind asumarea/neasumarea responsabilității implementării Programului 

pentru școli în perioada 2023-2029. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisia nr. 1-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 2-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
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Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi „pentru”. 
Informări: 
- Adresa nr. 12.914/31.07.2023 a Direcției pentru Cultură privind activitatea de soluționare a petițiilor pe 

semestrul I, anul 2023; 
- Adresa nr. 4.245/21.08.2023 a Direcției de Asistență Socială-soluționare petiții domnul Magyara Robert; 
- Adresele nr. 13.091/24.07.2023 și nr. 13.455/31.07.2023. 

Domnul Consilier Crișan Sergiu Călin 
Am o solicitare de făcut referitor la Raportul de activitate al Direcției pentru Cultură și Compartimentul 

Relații Publice. Raportul zice așa: majoritatea petițiilor au fost soluționate favorabil, respectându-se de regulă, 
termenul de 30 de zile prevăzut de lege. Aș dori să primim un raport concludent cu cifre exacte, adică ce reprezintă 
majoritatea ce înseamnă de regulă 30 de zile, adică e așa o informare care de fapt nu conține absolut nimic nici o dată 
relevantă. Câte din cele 112 au fost rezolvate favorabil? Câte din ele au depășit cele 30 de zile, adică dacă facem un 
raport, hai să facem un raport cu niște date din care să reiese niște analize concrete, nu așa pur și simplu se prezintă o 
parte dintre ele, majoritatea. Nu ne zice absolut nimic. Mulțumesc! 

În ședința ordinară din data de 26.04, s-a aprobat participarea Municipiului Mediaș cu 100 de autovehicule în 
cadrul Programului privind casarea autovehiculelor uzate, program derulat prin intermediul Ministerului Mediului. 
Spre surprinderea mea, am constatat că la lansarea programului, Municipiul Mediaș nu apărea pe site-ul lista 
beneficiarilor înscriși în program. Deci concluzionez faptul că nu s-a înscris Municipiul Mediaș. Întrebarea mea este 
de ce nu a fost dusă la îndeplinire hotărârea de consiliu adoptată, din câte țin eu bine minte în unanimitate de către cei 
17 consilieri 21, câți au fost? Și aș dori, dacă se poate, să primim un răspuns. Care e motivul pentru care Mediaș nu 
participă la acest program? Chiar dacă a fost adoptată această hotărâre de înscriere? Mulțumesc! 
Doamna Muică 

Bună ziua! Stimați consilieri mă adresez domniilor voastre în principal, pentru că sunteți aleșii și 
reprezentanții cetățenilor în administrația locală, prin votul dumneavoastră un proiect se transformă în hotărâre, care 
apoi se pune în practică spre binele și bunăstarea comunității și sunt multe asemenea proiecte: spitalul, școlile și așa 
mai departe, care sunt absolut spre binele comunității, pentru că, în fond, scopul oricărui proiect mic sau mare este să 
îmbunătățească viața cetățenilor, ceea ce din păcate, proiectul de reabilitare a centrului istoric, respectiv secțiunea 
Piața Regele Ferdinand I și parcul aferent, nu va reuși să o facă. În proiect vedem o piață golașă, pavată și fără 
personalitate, care se va transforma indubitabil într-o insulă urbană de căldură, afișând un stil vechi sec, care nu mai 
concordă cu realitatea anului 2023. Zilele trecute au fost 33°-34° în Mediaș. Care o fi fost temperatura resimțită în fața 
primăriei pe pavaj și ce beneficiu vom avea noi cetățenii care trăim aici din faptul că vom traversa în grabă zona în 
căutarea umbrei? Tendința actuală a Europei este de a păstra fiecare metru pătrat de spațiu verde, parc sau aliniament 
stradal, ba chiar mai mult de a crea noi zone verzi care să ajute la combaterea încălzirii globale. Noi rămânem în stilul 
anilor 90. S-a spus că proiectul se justifică pentru că atrage fonduri europene, că va aduce dezvoltarea economică, va 
crea un spațiu pentru evenimente culturale. Banii europeni sau din bugetul local ar trebui folosiți în folosul 
comunității, nu în pofida nevoilor ei, iar spații de evenimente avem acum în desfășurare în fața primăriei, un spațiu 
suficient de larg și generos. Dimpotrivă, credem că dezvoltarea economică poate beneficia de o strategie de marketing 
coerentă și inspirată, care să accentueze unicitatea orașului și frumusețea parcului cu tei. Și vă lansez o provocare, un 
festival al teilor în perioada de înflorire ar fi un bun început. S-a mai spus că proiectul a fost dezbătut și agreat de 
cetățeni, dar varianta proiectului din 2018, supusă dezbaterii era total diferită de cea de acum, fiindcă prevedea 90 % 
păstrarea arborilor și a spațiului verde. Și dacă Comisia de Urbanism într-o viziune învechită și împietrită la propriu, a 
impus o schimbare, atât de drastică a proiectului nu se impunea o nouă consultare a cetățenilor săi? O mare parte 
dintre cetățeni consideră că da, acest proiect se poate și trebuie modificat. Nu suntem împotriva modernizării, nu 
suntem împotriva reabilitării, dar dorim să păstrăm spațiile verzi care ne asigură o atmosferă și un loc plăcut. S-a spus 
și că noua legislație europeană nu se aplică retroactiv. Știți că s-a votat Legea Restaurării Spațiilor Verzi Urbane, 
adică nu se pot schimba niște hârtii în cazul acesta, concret, pentru a salva niște tei, pentru a diminua implicit 
poluarea. Subliniez că relocarea arborilor de asemenea dimensiuni, pe lângă că are șanse minime de reușită, implică și 
costuri imense, dublate probabil de plantarea altor copaci, citez din acordul de mediu „copaci noi, maturi”. În 
concluzie, ceea ce ne dorim de la dumneavoastră, stimați consilieri sau ne-am fi dorit înainte de a vă da votul, era ca, 
în calitate de reprezentanți ai comunității, care așa, cum sunteți aleși, să vă asumați responsabilitatea individual și să 
hotărâți cum votați după ce ascultați vocea comunității care spune: 1. vrem un oraș modern, verde, european, în care 
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să ne simțim bine, de aceea dorim suspendarea actualului proiect și modificarea lui prin păstrarea arborilor, care sunt 
o oază de răcoare și sănătate, inimă vie și spațiu care oferă personalitate orașului. În cazul de față, pentru că s-a votat 
deja respingerea acelei plângeri preliminarii, cerem organizarea unui referendum local care să reflecte opinia 
majorității cetățenilor referitor la actualul proiect, pentru că în realitate nu știm care este opinia majorității cetățenilor. 
Și acum punctul 3: ar fi bine să modificați un pic regulamentul și cetățenii să poată să ia cuvântul în punctele de 
interes, înainte de a face votul. Acesta este calea spre o democrație reală. Vă mulțumesc. 
Domnul Mija Marius Dan 

Bună ziua! Deci, dacă țineți minte, am mai făcut o dată o plângere prealabilă. Am renunțat pentru că am 
înțeles, din punct de vedere juridic, nu mă pot constitui în parte procesuală și dacă aș fi pierdut, aș fi suportat 
cheltuieli foarte mari. În momentul când am făcut acea cerere, am cerut să mi se răspundă punctual pentru fiecare 
punct, care undeva la vreo 10, 12 întrebări și pur și simplu mi s-a zis că s-a votat așa „împotrivă”, „împotrivă”, fără să 
mi se aducă nici o lămurire punctual, așa cum am cerut eu. În continuare vă aduc aminte că nu există un studiu de 
impact. Mediașul și Copșa Mică sunt pe locul unu în țară, pe țară, la cancer osos, din cauza combinatului, care încă 
lasă urme. În zona adiacentă Pieței Ferdinand I sunt foarte mulți oameni în vârstă care sunt săraci, nu au mașină să 
plece, unii sunt în scaun cu rotile, alții au cancer. Pentru ei era o oază, pentru copii, pentru tineri când ieșeau de la 
școală. În 2018, în jur de 80 % din cetățeni, când ați... conform legii consultări pentru proiectele publice, au fost 
„împotrivă”. Nu vă pasă. În al doilea rând, legea spațiilor verzi, zice că nu ai voie să modifici mai mult de 10 % din 
suprafața unui spațiu verde, decât în cazuri excepționale, cum ar fi: război, cataclisme și așa mai departe, ceea ce nu-i 
cazul. S-a trecut și peste chestia asta. Ieri m-au sunat niște polițiști în legătură cu o sesizare făcută de un cetățean, Dan 
Ovidiu îl cunoaște toată lumea. Un om de cultură, care a publicat cărți și așa mai departe. El fiind plecat în Olanda, m-
a contactat pe mine. Le-a dat lor numărul de telefon și m-a întrebat care sunt problemele. Le-am explicat exact ce v-
am zis dumneavoastră, le-am zis și lor și m-au sunat înapoi și mi-au zis că a vorbit cu arhitectul șef al Mediașului și i 
s-a zis că se păstrează 60 %, deci 40 % tăiați nu este 10 %, tot ilegal este chiar dacă aveți aviz favorabil de la Garda de 
Mediu din Sibiu. Ăsta e un abuz în serviciu. În al doilea rând, l-i s-a zis că a venit o firmă care a evaluat starea teilor și 
că reprezintă pericol public. Asta știți cum ar veni? Dacă eu aș fi politician și aș vrea să facă ceva în favoarea mea, aș 
chema o firmă prietenoasă, să zică că Turnul Trompeților îi perfect drept, nu este strâmb, nu are înclinație doi metri și 
firma respectivă, zice: „Da, așa este”. Nu există absolut niciun tei în oraș, care este în centru care să reprezinte un 
pericol sau să fie bolnav. Deci sunt niște justificări, sunt niște eludări de lege s-au trecut, sunteți acoperiți de acte, ați 
primit avize, dar sunt ilegitime. Un lucru poate să fie legal, dar să fie ilegitim și imoral și asta e situația, cu părere de 
rău. Atât am avut să vă zic. 
Doamna Dărăban Victoria 

Bună ziua domnilor și doamnelor, sunt Dărăban Victoria și aș dori să mă adresez domnului primar. Domnule 
primar, azi reușiți să împărțiți cetățenii Mediașului în două. Și cum v-ați permis să faceți acest gest necugetat, după 
mine, să distrugeți acei tei și zona verde din centrul Mediașului? Vă rog să-mi răspundeți! V-am întrebat și rândul 
trecut. V-ați luat orașul pe persoană fizică? Nu cred. Și noi contribuim la mersul bun al acestui oraș prin contribuțiile 
noastre. Ori, dacă faceți gestul ăsta necugetat, să știți că cine seamănă vânt, culege furtună. Să fie clar. Noi nu putem 
să acceptăm ca dumneavoastră să împărțiți cetățenii Mediașului în jumătate. Cerem cu tot dinadinsul un referendum 
pe această temă. Vă rugăm frumos. În al doilea rând, domnule primar, în loc să recurgeți la repararea clădirilor, că se 
dărâmă pe noi. Ați făcut ce nu trebuia. Ori, și noi suntem cetățeni ai acestui oraș și dorim să se facă ceea ce trebuie. În 
altă ordine de idei, noi am ieșit în fiecare sâmbătă cu un protest pașnic în jurul parcului. Domnule primar, nu vă 
ascundeți de cetățeni că dânșii v-au votat. De ce nu ați venit să vorbiți cu oamenii care erau strânși în jurul parcului? 
De ce nu veniți, nu aveți puterea răspunderii? Deci propun pentru acest proiect de lege pe care l-ați votat pe repede 
înainte, referendum. Să cerem părerile tuturor medieșenilor care sunt împotrivă sau pentru. Mulțumesc! 
Doamna Stoia Florina 

Aș vrea să încep prima dată cu un citat, să nu uitați că: „a fi domn e o întâmplare, a fi om e lucru mare”. Aș 
vrea ca toți cei de aici să mergeți pe sloganul ăsta. Vreau să fiu un om. Ne pare rău domnule primar, v-am votat și am 
avut mari speranțe în dumneavoastră. Nu știu ce v-a împiedicat să vă opuneți total a face un ravagiu din orașul ăsta. 
V-am rugat de nenumărate ori pe Facebook și pe astea. Vă rog frumos cercetați… și dumneavoastră domnilor 
consilieri, fiindcă sunteți 21, acuma. E mai mare rușinea. Aveți firmă care într-adevăr, mulțumim că vreți să 
modernizați tot orașul. Spuneți-mi și mie care ați ieșit la pas să vedeți ce lucru de mântuială este?  
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Domnul Primar Gheorghe Roman 
Eu. 

Doamna Stoia Florina 
Da, și ați văzut? Domnule primar, păi înseamnă că nu lucrați. Eu nu văd. Alaltăieri au căzut două femei acolo 

la schimbul valutar, într-adevăr, că poate...Păi da, dar dumneavoastră ați tot schimbat...  
Domnul Primar Gheorghe Roman 

Nu este adevărat, Petofi Sandor urmează. 
Doamna Stoia Florina 

Dar totuși, ieșiți. Ieșiți vă rog!  
Domnul Primar Gheorghe Roman 

Dar sunteți de acord că trebuie schimbată. 
Doamna Stoia Florina 

Da, și toată lumea, toată lumea care suntem aici, chiar v-am spus de nu știu câte ori și pe Facebook și pe totul, 
dar ieșiți vă rog. Acolo la pod, de unde vă face domnul și alții este de 7 luni, de 2 ani se lucrează. Nimeni nu se vede 
ce face, dar să lăsăm asta că eu am venit aici pentru teii din parc. Și acolo de la toate manifestațiile noastre, plimbările 
pe sub tei, v-am rugat să veniți o dată să povestiți și cu noi sub tei. Nu avem nici o obiecție, puneți dale, puneți tot ce 
vreți, dar refaceți un pic și teii ăia să rămână acolo. Sunt un simbol al Mediașului. Eu cel puțin aveam, nu eram 
născută când s-au plantat acești tei, acolo sunt toate amintirile noastre. Acolo ne-am plimbat copii, acolo ne-am făcut. 
Nu mai mergeți pe repede înainte, consultați oamenii. Fiindcă să știți că nimeni nu este împotriva la ce ziceți 
dumneavoastră, dar aveți două petiții pe care vi le-am pus doamna Muică și cu mine.  
Doamna Muică 

De ce nu s-a discutat? Era adresată consiliului Petiția a doua depusă în 3 august.  
Doamna Stoia Florina 

...și la niciuna nu ne-ați dat răspuns, suntem oameni civilizați, domnule primar. Și vorbim foarte frumos, 
imediat o să răspundeți și dumneavoastră. Da, mulțumesc că mi-ați dat dreptul să spun. Eu nu vreau decât atâta. 
Sunteți ai noștri și mai ales pe dumneavoastră v-am votat noi. Cel puțin eu. Îmi pare rău, acum, sincer îmi pare rău, 
dar haideți fiți oameni, fiți oameni și nu mai votați pe repede înainte, citiți. Dacă eu vă întreb la ora asta pe toți care 
sunteți aici. Scuzați-mă sunt bătrână și o iau așa. Ce ați votat? Sunt sigură că nici unul nu știți. Sunt foarte convinsă. Și 
dumneavoastră domnule, îmi pare foarte rău, nu mai fiți atât de arogant că așa mi se zicea mie la pom, când am zis că 
sunt mai proastă și să îmi explice domnul ce face, că îl agresez. Ați făcut exact aceeași treabă. Acum vă dau cuvântul 
domnule primar să-mi spuneți.  
Domnul Primar Gheorghe Roman 

Aștept șă încheiați. 
Doamna Stoia Florina 

A, deci la sfârșit, până uitați. Mulțumesc! 
Domnul Consilier Boca Teofil 

Are cuvântul doamna Boca. 
Domnul Primar Gheorghe Roman 

Dacă punteți să-mi spuneți și la ce partid sunteți. 
Doamna Boca 

Nu contează partidul. Nu contează partidul domnul Roman, din cauză că să vă zic sincer, așa pe față, de față 
cu toți, suntem oameni, indiferent din ce partid ar fi.  
Domnul Primar Gheorghe Roman 

Sunteți la vreun partid? 
Doamna Boca 

Da. Sunt la un partid, dar v-am zis și adineauri, nu contează partidul și la ce partid sunt, din cauză că 
indiferent din ce partid ar fi fiecare, fiecare e om. Și trage speranță la zona asta de centru. Suntem cetățeni. V-am mai 
zis, nu contează că e parte politică sau că ce îi. Fiecare îi om, îi persoană. Am crescut în Mediașul ăsta, din 79 de când 
sunt eu aici.  
Domnul Primar Gheorghe Roman 

Nu v-a trimis de la partid... 
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Doamna Boca 
Pe mine? Îmi pare rău, greșiți aici domnule Roman. Eu am venit din proprie inițiativă, pentru că iubesc 

centrul ăsta, aici am crescut. Și în al doilea rând, tot Mediașul v-a votat. Și încă ceva, vorba doamnei Stoia sunt de 
acord cu modernizarea, dar există un dar aici. În modernizarea asta îi un lucru: schimbarea băncilor, că dacă te uiți la 
ele, îi vai doamne de capul lor, numai că nu zboară. Trandafirii, florile din toată zona de acolo, ar trebui schimbate. 
Nu, tanti Florina nu las. Adevărul! Deranjează adevărul? Îmi pare rău. Trandafirii ar trebui schimbați. Pomii, teii cu ce 
deranjează, n-am înțeles. Sunt sursa noastră de oxigen. Medieșenii ăștia fiecare v-au votat, cu speranța că faceți ceva 
pentru Mediaș, dar ați făcut fix pix. Ați făcut!  
Domnul Primar Gheorghe Roman 

Așa vă învăță la partid? 
Doamna Boca 

Iar mă luați cu partidul? Nu mă faceți să vă zic eu pe față. Am fost la dumneavoastră în partid, că acum m-am 
pornit. Și care e problema dumitale? Care e problema dumitale ca am plecat la altul. Care e problema? Am plecat din 
partidul dumitale din cauza nedreptăților. Din cauza nedreptăților, am plecat. Din cauză că v-am mai zis și atunci 
înainte, nu știu dacă țineți minte. N-are rost să deschid gura, căci sunt de 13 ani. Acum vreo 2 sau 3 ani, erau 13 ani de 
când am avut la sociale, jos la aviație la doamna Conea, dosar de locuințe. Am stat prin nu știu câte locuri. Când am 
stat în Greweln, sus acolo unde-i zona verde, acolo pe platoul ăla verde. Eu dacă nu chemam pe cei de la Nova să 
vadă unde am ajuns, deși doamna Conea știa că am fost și am anunțat. Copilul avea 2 ani și ceva, numai atunci. Nici 
tu servici, nici tu locuință, deși dânsele au știut. Și tot doamna Conea, să vă zic pe față la toți, acum că m-ați pornit, nu 
mai rezist, a mințit la radio că mi-a dat locuință. Cu ce drept să mintă? Pe când eu singură mi-am găsit și locuință, 
chirie pe vremea aia, dar și servici. V-am zis și atunci pe mess, proprii dumneavoastră angajați vă mint pe față. Ce să 
mai zic de un om simplu, când minte pe față pe un om simplu.  
Domnul Primar Gheorghe Roman 

Doamnă nu sunt angajații mei. 
Doamna Boca 

Da cine-i plătește, eu îi plătesc?  
Domnul Primar Gheorghe Roman 

Sunt angajații UAT Mediaș. 
Doamna Boca 

La mine în primărie lucră? Eu nu-s primăriță. Dacă aș fi eu primăriță, garantez, eu garantez, că eu dacă aș fi 
fost primăriță, Mediașul ăsta nu ar fi fost în halul ăsta de dezastru, uitați-vă pe Nucului, cum arată strada aia. E 
dezastru.  
Domnul Primar Gheorghe Roman 

Ați văzut de ce?  
Doamna Boca 

Din cauza cui, cine repară, cine?  
Domnul Primar Gheorghe Roman 

Din cauza mea pentru că am vrut să modernizez și vreau să modernizez toate rețelele de apă și de canalizare 
din oraș.  
Doamna Boca 

Nu zic că nu modernizați, sunt de acord cu asta, dar după ce reparați, după ce reparați puneți-i... să repare, să 
facă drumurile ca lumea și trecerile alea de pietoni ce erau înainte. O reparat trecerile, dar până nu s-au întâmpla 
accidente, nu s-au făcut. Și la pasarelă aici, la pasarela asta rotundă, acum nu demult, acum într-o seară, nu au fost 
deloc lumini. Era să ia gâtul la un tânăr. Așa îi?  
Domnul Consilier Boca Teofil 

Are cuvântul domnul Dordea. 
Domnul Dorin Dordea 

Bună ziua, Dorin Dordea mă numesc. Eu am totuși o dilemă în refuzul dumneavoastră, privind refuzul 
dumneavoastră de a da cuvântul cetățenilor la punctul în cauză. Știți că toți au venit pentru chestia asta, nu pentru 
altceva și nu pot interpreta decât ca o aroganță sau o temere că restul consilierilor, cei care au votat 251 s-ar îndoi de 
validitatea viitorului vot. Acum, trecând la problema acestui mirobolant proiect de transformare a centrului, eu zic de 
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distrugerea parcului. Ar trebui să înșiruim hotărârile care l-au fundamentat și am începe cu 291 din 2018, cel care se 
fundamentează pe o listă de tarife și de indicatori tehnici și un plan cadastral al existentului. Același lucru apare în 
184/2019, fără a modifica conținutul, planul și indicatorii. Trecem într-un salt scurt, dar 200, 184 vorbește și de o 
consultare publică. Rămânând la aceeași parametri. Ajungeam în 2022, când primăria contractează studiile de 
urbanism și de arhitectură necesare și îmi amintesc de ședința din iulie 2022, studiile au fost făcute publice, iar ședința 
a început cu discursul domnului primar: „Știți că v-am invitat aici să vă informăm, nu să vă consultăm. Consultarea s-
a făcut în 2019”, adică pe altceva, iar aceste studii au dat peste cap toată filozofia proiectului și ajungem la 251, când 
totul e bătut în cuie, când toți cei 16 consilieri ai PNL-ului au votat „pentru” și doar dumnealor, așa încât există o 
fractură logică, între consultarea populară care s-a făcut pe ceva și proiectul care fundamentează altceva. Dar asta e o 
problemă, care probabil se va lămuri în timp. Mai vreau să vă rog ceva, nu mai folosiți termenul de proiect finanțat 
din fonduri UE nerambursabile. În momentul ăsta ponderea fondurilor primăriei depășește 56 %, deci mai mult decât 
jumătate, deci este un proiect pe bani locali, împrumutați și pe care cetățenii vor trebui să-i returneze. Încă o 
nedumerire a mea, astăzi la punctul 18, totul a fost fundamentat de o logică juridică. Cu toate astea, în acțiunea 
procesuală care va avea loc, e vorba de punctul 27, primăria solicită bani ca să-și angajeze o casă de avocatură. Nu 
există aceeași fundamentare juridică și în cazul aceluiași proces, nu pot juriștii din primărie să facă față unui proces? 
Și mai am o singură solicitare. Vă rog, nu mai abuzați de ședințele extraordinare și astea pot fi interpretate în două 
chei: fie administrația nu e în stare să-și aducă nevoia de hotărâre într-un regim normal, fie se sare peste consultarea 
publică. Asta face ședința extraordinară. Nu mai recurgem la consultare publică. Vă mulțumesc! 
Doamna Kraus Rodica 

Bună ziua! Mă numesc Rodica Kraus, sunt un simplu cetățean și vreau să vă expun cazul meu. Vedeți că sunt 
cu handicap. Eu de obicei fac de două ori pe an fizioterapie, nu îmi permit să merg în fiecare zi cu taxiul și să vin, deci 
veneam de la policlinică din spital până în parc. Acolo mă opream stăteam o jumătate de oră, mă odihneam și după 
aceea îmi reluam drumul către casă și probabil în cazul meu sunt mai multe persoane care sunt cu handicap. Ce să vă 
zic, aș avea nevoie mult de parcul ăsta și de tei și vă rog să vă gândiți și la nevoile noastre. Altceva, ce să vă zic? 
Suntem de acord cu modernizarea, dar să rămână teii și băncile. Deci e chiar cazul meu real și sunt mai mulți ca mine, 
probabil.  
Doamna Stoia Florina 

...în scaune cu rotile, e mai mare mila. Mai gândiți-vă un pic, lăsați teii ăia, nu avem chiar nimic împotriva 
dumneavoastră și răspundeți-ne când vă facem câte o petiție, răspundeți-ne, spuneți-ne. Cum ne-a spus unul din 
consilierii dumneavoastră: „sunteți chiar tâmpiți și diabolici”. Om fi.  
Domnul Primar Gheorghe Roman 

Nu cred. 
Doamna Stoia Florina 

Ba da. Eu vă aduc...  
Domnul Primar Gheorghe Roman 

Puteți să dați și numele acestui consilier. 
Doamna Stoia Florina 

O să vi-l dau. 
Domnul Primar Gheorghe Roman 

Haideți să nu spunem lucruri pe care nu le putem proba. 
Doamna Stoia Florina 

Ba da, le probez, fiindcă este mesajul lui. 
Domnul Primar Gheorghe Roman 

Spuneți-mi numele.  
Doamna Stoia Florina 

O să caut.  
Domnul Primar Gheorghe Roman 

Dar pe ce arătați? 
Doamna Stoia Florina 

Acum nu se poate că nici dumneavoastră nu mi-ați răspuns. 
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Domnul Primar Gheorghe Roman 
Puteți să veniți mâine dimineață să-mi arătați? 

Doamna Stoia Florina 
Nu, vin acum după ședință și vi-l arăt. 

Domnul Primar Gheorghe Roman 
Vă rog să mi-l arătați. 

Cetățean 
Eu m-am înscris la dumneavoastră și nu m-a lăsat să vin. 

Doamna Stoia Florina 
Vă promit că vă arăt, dar acum spune-ți, răspundeți-ne. 

Domnul Primar Gheorghe Roman 
Veniți mâine să-mi aduceți... 

Doamna Stoia Florina 
Da, dacă vreți. 

Cetățean 
De ce nu se poate veni la dumneavoastră în audiență, că eu de un an de zile m-am înscris și nu a vrut 

secretara... 
Domnul Primar Gheorghe Roman 

Vă aștept mâine dimineață. 
Cetățean 

Bine.  
Domnul Primar Gheorghe Roman 

La ce oră veniți? 
Cetățean 

Când spune-ți dumneavoastră, eu vin. La miezul nopții, vin. 
Domnul Primar Gheorghe Roman 

Vă aștept la 7:30. Este bine? 
Cetățean 

Sunt supărată pentru faptul că tot am auzit „ciuma roșie”, PSD-ul. Nu m-ați întrebat din ce partid...v-am votat 
cu dragă inimă și știu că faceți treabă, cel puțin la noi în... 
Domnul Primar Gheorghe Roman 

Nu luați și microfonul să audă și alți că chiar se face ceva în oraș.  
Cetățean 

Numai puțin ca să apuc să stau jos. Vreau să vă spun un lucru: se spunea de PSD că îi ciuma roșie, îi vrem, 
nu-i vrem. V-am ales cu dragă inimă, domnule primar și știu că faceți treabă. Îi tot Mediașul răscolit, dar doamna în 
verde, nu știu cum o cheamă, a spus adevărul. Ați împărțit medieșeni în două. Dumneavoastră nu veniți cu mașina, nu 
veniți cu mașina să auziți ce vorbește lumea la adresa consilierilor și la adresa primarului. Din nefericire, foarte urât și 
se ceartă între ei ca la târgul porcilor. Auziți, nu le luați toate în râs domnilor. Parcul ăsta de tei trebuia pus în discuție 
mai mult, trebuia văzut, trebuia... Dumneavoastră, spuneți că e frumos în Sibiu că au făcut dalele alea, unde stai să 
leșini jos și când nu-i căldură și când nu-i căldură e urât, domnilor în Sibiu. Am fost zilele astea de atâtea ori, moarte 
de om acolo, în căldura aia. Gândiți-vă un pic și la ozonul pe care îl are. Și vă mai spun un lucru din partea mea, că 
doamna Kraus va spus din a ei. Sunt pensionară, stau pe Cluj, în partea unde nu bate soarele deloc, nu intră deloc 
soarele, trece așa pe lângă și nu intră, e foarte frig în casă. Dimineața când mă duc la cumpărături două ceasuri stau în 
parc să-mi vină soarele pe mine și apoi mă duc acasă și așa vin pe urmă, văd cum vin bătrânele cu căruciorul de copii 
mici, gândiți-vă și mai uman un pic.  
Domnul Primar Gheorghe Roman 

Vă aștept mâine dimineață. 
Cetățean 

Cât de dimineață doriți, eu vin.  
Doamna Dărăban Victoria 

Veniți la protest cu noi? 
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Domnul Primar Gheorghe Roman 
Nu m-ați invitat niciodată, numai mă certați. 

Doamna Stoia Florina 
Eu v-am invitat. 

Domnul Primar Gheorghe Roman 
Nu am nicio adresă. 

Doamna Stoia Florina 
Domnule primar, vă rugăm să veniți.  

Cetățean 
Domnul primar eu am vorbit data trecută cu consilierii dumneavoastră, nu ca să-mi poarte ciudă. Eu am spus 

că sunt tineri și poate au alte viziuni, poate au alte, că dacă cineva se contrazice cu dumneavoastră, nu înseamnă că nu 
vă respectăm și noi, dacă vă spunem, nu înseamnă că nu vă respectăm. Și atunci să te comporți urât? Foarte urât, nu 
urât. Atât am avut de spus.  
Doamna Stoia Florina 

Noi nu am dorit decât un dialog cu dumneavoastră, cu toții, atât. V-am chemat pe toți.  
Cetățean 

Eu știu ce înseamnă dialogul, că am fost 36 de ani maistru în porțelan la Baia Mare și am avut 184 de fete și 
băieți pe trei schimburi și știu cum se vorbește cu oamenii. Acuma n-oi fi eu așa frumoasă să mi se spună Regină, dar 
nici cum mi s-a... așa mă rog. Poftiți. 
Domnul Primar Gheorghe Roman 

Aș vrea în primul rând să îi răspund doamnei profesoară Muică. În urmă cu aproximativ un an de zile v-am 
pus la dispoziție un răspuns, tot la o petiție. Nu există modificări la acel răspuns. Celor care vorbesc despre 
distrugerea parcului le spun că vor exista și tei, vor exista și bănci și locuri în care să poată să rămână să-și tragă 
sufletul. Eu zic că în jur de 40, 45 de tei vor rămâne.  
Doamna Muică 

Puțini conform legii... 
Domnul Primar Gheorghe Roman 

Eu v-am lăsat, eu v-am lăsat să vă duceți la bun sfârșit și nu v-am întrerupt. Se vorbea aici de un referendum 
local. În scurt timp, cei care au făcut această sugestie vor primi un răspuns oficial. Vorbim de refacerea fațadelor și 
aici e doamna Dărăban de față și sunt sigur că nu numai dânsa e interesată de refacerea fațadelor, ci toți locuitorii sau 
toți proprietarii din zona centrală a orașului. Vom avea până la final de an un regulament de refacere a fațadelor, pe 
care consider că le vom putea amenaja sau le vom putea moderniza într-un parteneriat cu proprietarii. Departe de mine 
de a împărții orașul în două, eu am remarcat aici cel puțin reprezentanți ai trei partide politice în sală. Și sigur că unii 
dintre ei și-au invitat și susținătorii din partid. Vă respect opiniile, dar cred că trebuie să acceptați că acest lucru chiar 
este real. Sunt sigur că sunt persoane în sală și care nu au nicio legătură cu politica, dar trebuie să recunoașteți că 
sunteți la cel puțin trei partide aici în sală, mă refer în sala mare. Am un punct de vedere referitor la ponderea pe care 
o ocupă alocările de la bugetul local pe proiectele pe fonduri europene. Sigur că proiectele noi le-am depus, cred că în 
anul 2018, dacă nu mă înșel. Valorile de atunci s-au schimbat substanțial, în cazul în care nu vii cu o cofinanțare riști, 
să pierzi proiectul, exact ca și în cazul Școlii Naționale de Gaz. Noi am câștigat 4 milioane de euro, dacă nu venim cu 
aproximativ 2 milioane de euro, proiectul cade. Ascultați-mă, dar transmiteți-le și celor care nu înțeleg lucrul ăsta. 
Exact același lucru se întâmplă cu toate proiectele din oraș, atunci când depui cerere de finanțare sau când am depus 
erau niște valori acum sunt cu totul și cu totul altele. Valorile sunt modificate, așa cum de altfel știm cu toții și de 
pandemie și de război și așa mai departe. Și atunci, sigur că ești obligat să actualizezi tot ce înseamnă proiect, mă refer 
la valoarea proiectului. În ceea ce privește ședințele extraordinare, aș vrea să o întreb pe doamna Secretar General, 
dacă respectă cadrul legal. Eu sunt sigur că lucrul ăsta se întâmplă.  
Doamna Secretar General Muntean Sanda Ligia 

Da, este reglementată ședința extraordinară, chiar și o ședință convocată de îndată se poate desfășura. Cea 
extraordinară în trei zile de la convocare sau cea de îndată chiar și în ziua care se convoacă. Există această posibilitate 
a consiliului local de a se întruni în ședințe extraordinare și în ședințe de îndată. 
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Domnul Primar Gheorghe Roman 
În privința participării mele la marșul pe care îl realizați sâmbăta. Vă respect demersul, nu cred că e oportun 

ca eu să particip acolo. Vă mulțumesc! Și încă ceva am vrut să vă spun, dacă vă uitați și pe rețele de socializare și la 
știri, o să observați că nu am renunțat la contactul direct cu medieșenii, astfel că am avut întâlniri în cartierul Gura 
Câmpului, am avut întâlnire în cartierul După Zid. În această săptămână am avut o întâlnire cu medieșenii care 
locuiesc în cartierul Vitrometan, mai exact în parcul din cartierul Vitrometan și în perioada următoare îmi propun să 
am întâlniri în toate zonele orașului, în principal acolo unde primăria derulează investiții importante. Vă mulțumesc! 
Domnul Consilier Boca Teofil 

Vă mulțumesc și declar ședința închisă! Vă doresc o seară plăcută! 
 
Şedinţa s-a încheiat la ora 17:20 
 
 
 

Președinte de ședință, 
Boca Teofil 

Secretar General, 
Muntean Sanda Ligia 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


